
 

Nyhedsbrev nr. 31 -  juli 2023 

STATUS PÅ PROJEKTET 
Som vi kunne fortælle på generalforsamlingen i maj, arbejder bestyrelsen videre med projektet.  
På grund af stigende priser og renter ser det vanskeligt ud, men vi synes, vi skylder, at beslutningen om 
projektets fremtid skal træffes på et oplyst grundlag. Derfor arbejder vi videre med at beregne et nyt 
anlægsbudget og med baggrund i dette et nyt driftsregnskab for de 5 første år i drift.   
 
Anlægsbudgettet ser med udgangspunkt i priserne fra Fåborg Fjernvarmes seneste licitation foreløbig ud til 
at være 30 mio. kr. over det vi har regnet med ved godkendelsen sidste år. Det er navnlig etablering af 
ledningsnettet, der stikker af, og det er vi ved at analysere og sammenligne med priser fra andre 
sammenlignelige projekter. Dette arbejde er ikke afsluttet, men der er andre projekter, der er i gang med 
priser, der ligner vores priser fra 2022.  
 
Renten er også stigende, og den kan vi jo ikke gøre noget ved, bortset fra at vente til udviklingen i 
rentemarkedet vender, som de kloge forventer vil ske i løbet af 2024.  
Kommunen har besluttet, at provisionen for en kommunegaranti skal være 3 %, og det vil vi sammen med 
Lundeborg Fjernvarme forsøge at få forhandlet ned til noget, der ligner landsgennemsnittet på ca. 1 %. 
 
Ferien er over os, og det vil sætte meget af arbejdet hos vores rådgiver i stå i en periode. Derfor er vi ikke 
klar med et nyt anlægsprojekt, men bestyrelsen fortsætter og håber, at vi i løbet af august kan komme 
tilbage med et nyt anlægsbudget, der ikke kun tager udgangspunkt i priserne fra Fåborg Fjernvarme, men 
blandt andet også tager udgangspunkt i de endelige priser fra et stort projekt fra Middelfart Fjernvarme, 
der er i gang i området omkring Strib. 
 
God ferie til alle!       
     
 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen 

 


